

**Press release - Communiqué
de presse****Paris, 12 June 2023
Paris, le 12 juin 2023**

Creation of the European Association of Sustainability Rating Agencies (EASRA)

Création de l'Association européenne des agences de notation extra-financière (EASRA)

A group of ESG rating providers announce today the creation of the European Association of Sustainability Rating Agencies (EASRA). Established in Paris, France, in the spring of 2023, the association aims to become the representative body of a new breed of sustainable finance service providers, meant to play an important role in the greening of the European economy.

EASRA stands for transparency, rigor, independence and the promotion of double materiality. The EASRA's founders believe that their collective mission is critical to help channel private investment into the transition to a climate-resilient and fair European economy, as a complement to public money.

The EASRA's members welcome the objective of the EU and the UK to develop regulatory tools with a view to enhancing the functioning of ESG rating provision and its contribution to a more sustainable European economy. They are calling for the preservation of innovation and competition in the European market, inter alia through regulatory proportionality and regulatory convergence between European jurisdictions.

EASRA founding members are Covalence (CH), Ethifinance (FR, GE, SP), Inrate (CH) and Integrum ESG (UK).

Emmanuel de La Ville, founder of Ethifinance and EASRA Acting Chairman said : *" We are proud of setting up this association. European ESG rating providers need a forum to exchange views, share best practices and align themselves where possible on an evolving regulatory agenda. All stakeholders should benefit from this new organization at a time when sustainable finance is facing considerable challenges and opportunities. We look forward to welcoming additional ESG rating services providers in the membership and to engaging with all interested stakeholders in due course."*

About Covalence

Founded in 2001 in Geneva, Covalence helps investors integrate ESG factors with its AI-powered scoring system comparing corporate disclosures to news sentiment. The firm offers ESG ratings, news data, portfolio reports, and a greenwashing risk indicator.
<https://www.covalence.ch>

About Ethifinance

Ethifinance is an innovative European rating, research and advisory group serving sustainable finance and sustainable development founded in 2004. The Group provides investors, companies and organizations with solutions to the challenges of financing as well as environmental and societal transformation. It has been registered by ESMA as a Credit Rating Agency since 2013.

Its 150+ operational team is spread across France, Germany and Spain.

<https://www.ethifinance.com/en>

About Inrate

Inrate is an independent ESG specialist based in Switzerland. Since 1991, our multi-disciplinary researchers have refined and evolved our science-based methodology to make impact visible and provide investors with a better picture of sustainability.

<https://inrate.com>

About Integrum ESG

Integrum ESG is a technology firm headquartered in London, that provides granular and transparent data and ratings on ESG and Impact issues, to a wide range of public and private market investors.

<https://www.integrumesg.com/>

Un groupe d'agences de notation ESG annonce aujourd'hui la création de l'European Association of Sustainability Rating Agencies (EASRA).

Établie à Paris, en France, au printemps 2023, l'association vise à devenir l'organe représentatif d'une nouvelle génération de prestataires de services pour la finance responsable, appelés à jouer un rôle majeur dans le « verdissement » de l'économie européenne.

L'EASRA est synonyme de transparence, de rigueur, d'indépendance et de promotion de la double matérialité. Ses fondateurs sont convaincus que leur mission collective est essentielle pour aider à orienter les investissements privés dans la transition vers une économie européenne responsable et résiliente au changement climatique, en complément des fonds publics.

Les membres de l'EASRA saluent l'objectif de l'UE et du Royaume-Uni de développer des outils réglementaires pour améliorer le fonctionnement de la notation ESG et sa contribution à une économie européenne plus durable. Ils appellent à la préservation de l'innovation et de la concurrence sur le marché européen, notamment grâce à la proportionnalité et à la convergence réglementaires entre les juridictions européennes.

Les membres fondateurs de l'EASRA sont Covalence (CH), EthiFinance (FR, GE, SP), Inrate (CH) et Integrum ESG (UK).

"Nous sommes fiers de créer cette association. Les agences de notation ESG européennes ont besoin d'un forum pour échanger leurs points de vue, partager les meilleures pratiques et s'aligner, si possible, sur un agenda réglementaire en constante évolution. Toutes les parties prenantes devraient bénéficier de cette nouvelle organisation à un moment où la finance durable est confrontée à des défis et des opportunités considérables. Nous sommes impatients d'accueillir de nouveaux fournisseurs de services de notation ESG parmi les membres et de nous engager avec toutes les parties prenantes intéressées en temps voulu", déclare Emmanuel de La Ville, fondateur d'EthiFinance et président en exercice de l'EASRA.

À propos de Covalence

Fondée en 2001 à Genève, Covalence aide les investisseurs à intégrer les facteurs ESG grâce à son système de notation basé sur l'intelligence artificielle, qui compare les informations fournies par les entreprises au sentiment des médias. La société propose des notations ESG, des données d'actualité, des évaluations de portefeuille et un indicateur de risque d'écoblanchiment.

<https://www.covalence.ch>

À propos d'EthiFinance

EthiFinance est un groupe indépendant européen de services de conseil, de recherche et de notations financière et extra-financière. Agence de notation de crédit, il est enregistré à l'ESMA depuis 2013.

Reconnu pour sa rigueur méthodologique et son approche originale de la double matérialité, EthiFinance favorise la prise de décisions éclairées.

EthiFinance crée la confiance entre investisseurs, parties prenantes et entreprises pour les accompagner dans leurs transformations sociétales et environnementales.

Son équipe opérationnelle de plus de 150 personnes est répartie entre la France, l'Allemagne et l'Espagne.

<https://www.ethifinance.com/>

À propos d'Inrate

Inrate est un spécialiste ESG indépendant basé en Suisse. Depuis 1991, nos chercheurs pluridisciplinaires ont affiné et fait évoluer notre méthodologie basée sur la science pour rendre l'impact visible et fournir aux investisseurs une meilleure image de la durabilité.

<https://inrate.com>

À propos d'Integrum ESG

Integrum ESG est une entreprise technologique basée à Londres, qui fournit des données et des évaluations granulaires et transparentes sur les questions ESG et d'impact, à un large éventail d'investisseurs des marchés publics et privés.

<https://www.integrumesg.com/>

Press Contacts / Contacts presse

Covalence

Antoine Mach, Covalence - antoine.mach@covalence.ch

EthiFinance

Agence SEITOSEI.ACTIFIN - Olivier Coppermann - olivier.coppermann@seitosei.fr - +33 6 07 25 04 48 et Philippe Tastevin, - philippe.tastevin@ethifinance.com

Integrum ESG

Shai Hill, Integrum ESG - shai.hill@integrumesg.com

Inrate

Christophe Volonté, Inrate - christophe.volonte@inrate.com